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Äntligen en riktigt Föreningsstämma!  
Så skönt att vi äntligen fick möjligheten 

att träffas på riktigt på vårt årsmöte. 
Stämman ägde rum i Riksbyggens 

lokaler i Hammarby Sjöstad den 23/2. 
 

Stämman inleddes med sedvanligt 
mingel och avslutades med en 

frågestund. Endast 38 bostadsrätter var 
representerade och det fanns inga 

propositioner eller motioner, så den 
formella stämman tog inte så lång tid. 

Protokoll från stämman och foton på de 
nya styrelsemedlemmarna finns på vår 

hemsida. 
 

Frågestunden dominerades av tre saker, 
Överliggare på balkongerna, 

-Solceller på taken, 
-Tomträttsavgäld 

Dessa tre ämnen har styrelsen jobbat 
aktivt med under lång tid. Här är en 

sammanfattning av läget. 
 

-Överliggare allmänt  

Ungefär 90% av våra lägenheter har 
balkonger. Balkongräckena har 

överliggare av ek-trä. Det finns flera 
varianter av överliggare, raka i olika 

längder samt böjda i olika vinklar. Det är 
enligt våra stadgar den boendes ansvar 

att underhålla dessa.  
 

Underhåll av överliggare 
Många överliggare börjar se mycket 

slitna ut och vissa delar måste bytas ut. 
Underhållet kan kännas övermäktigt om 

förfallet gått för långt. Därför har 
styrelsen kontaktat Veteranpoolen som 

tagit fram en offert för underhåll. 
I bifogad folder kan du 

se vad du får betala för 
renoveringen av ditt 

räcke. 
Obs! Arbetet utförs 

under våren 2022 och 
inget annat.  

     

Behöver du komplettera med nya 
överliggare, så tar Veteranpoolen fram 

en offert även på detta. Arbetet utförs 
på deras verkstad på Tavastgatan. 

Kontaktperson är Lars Björkesson  
Tel: 08-40903030 

Veteranpoolen kommer att fakturera 
alla kostnader direkt till dig. 

 
Byta till annan typ av överliggare?  

Flera förslag har inkommit till styrelsen 
om att byta till annan typ av överliggare 

av ett material som är enklare att 
underhålla.  

För att göra en sådan förändring krävs 
ett byggnadslov från kommunen samt 

att alla överliggare i föreningen byts till 
den nya sorten.  

Vi har undersökt olika material men har 
inte funnit något som med lätthet kan  
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anpassas till våra varierande former på 
överliggare.  
Dessutom bedömer vi det som 

osannolikt att alla med balkong är villiga 
att ta kostnaden för ett byte av sina 

överliggare oavsett skicket på dessa.  
Med det sagt så anser vi att det enda 

alternativ vi känner till är att fortsätta 
med den typ av överliggare vi har. 

  
 

-Solceller på taket 

  
har flera föreningar installerat i vårt 

närområde. Vi har undersökt 
möjligheten tidigare men inte funnit att 

det har varit en ekonomiskt sund 
lösning. Livslängd på solpaneler och 

växelriktare samt höga installations-
kostnader har begränsat den 

ekonomiska nyttan. Möjligtvis kan de 
stigande energipriserna förändra bilden 

något? 
Solcellerna fungerar så här. När solen 

skiner och de producerar mer energi än 
vi gör av med så säljer vi överskottet till 

elbolaget, alternativt lagrar energin i 
batterier för senare bruk.  

När solcellerna producerar mindre 
energi än vi behöver så köper vi 

mellanskillnaden av elbolaget. Priset per 
kWh vid köp/sälj är beroende av 
marknadspriset vi det specifika tillfället. 

     
Det finns i praktiken två metoder att 

dimensionera och koppla in 
solcellslösningen. 

 

 

 
 

Solceller enbart för gemensam 
förbrukning, som trapphusbelysning, 
hissar etcetera. 

Den gemensamma förbrukningen är en 
förhållandevis liten del av  

totalförbrukningen, vilket gör att vinsten 
inte blir så stor.  

 
Solceller för all förbrukning i 

föreningen. Detta innebär att alla 
elmätare i alla lägenheter byts ut och att  

föreningen ses som en enda förbrukare 
gentemot elbolaget.  

Detta innebär att föreningen får stå för 
kostnadsfördelningen till de olika 

medlemmarna (räkna ut allas 
elräkningar).  

Den här metoden innebär en stor 
administrativ kostnad samt en avsevärt 

större installationskostnad men också 
en större potentiell vinst. 

Ingen av dessa metoder är fullt utredda 
för vår förening, men det vi sett vid 

genomgång med specialister i våra 
lokaler är att oavsett metod så blir 

installation av kablar från solceller på 
taket till växelriktare och annan 

utrustning i källarplan mycket 
komplicerad på flera ställen i våra 

byggnader. Livslängden på solpaneler 
ligger enligt uppgift på 20-25 år, men 

växelriktarna bör bytas efter 10-15.  
 
Osäkerheten med ovanstående gör att vi 

i dagsläget har svårt att göra en 
fullständig bedömning av nyttan med 

solceller. Ett stämmobeslut krävs för att 
vi ska utreda/undersöka saken vidare. 
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-Tomträttsavgäld eller  

 
köp av tomträtt? 

 
Tomträttsavgälden kommer att justeras 

till ny nivå 2026 (idag ~2,2 mkr/år).  
Det enda som är säkert är att den inte 

blir lägre. Det kan finnas en möjlighet att 
köpa loss tomträtten till priset av mark-
taxeringsvärdet på vår fastighet (idag 

~393 mkr.)  
Enligt ett förslag från exploaterings-

kontoret kan tomträtten ”reas” ut till till 
85% av marktaxeringsvärdet (~334 mkr). 

Oklart är om detta gäller vår förening för 
det finns också en skrivning om att 

”Sjönära läge” kommer att kosta 15% 
mer än övriga. Hur som helst så ligger 

köpesumman upp till 393 mkr med 
dagens taxeringsvärden.  

Detta innebär en skuld per m2 
bostadsyta på (~16300 kr). Det har ännu 

inte utretts hur ett eventuellt köp skulle 
finansieras.  

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 

 

 
 

-------------    Övriga frågor ------------------ 
 
Kriget I Ukraina och det alltmer spända 

läget i världen har aktualiserat vårt 
behov av skyddsrum. En hel del frågor 

har kommit in till styrelsen i detta 
ärende. Vilket skyddsrum ni i första 

hand kan gå till finns angivet på 
anslagstavlan i er port. Övrig info i 

ämnet finns att läsa på vår hemsida. 

Målning klar i Tobaken 2.  Nu när den 
delen är uppfräschad och nymålad så 

bör vi vara rädd om ytskikten, gäller 
även cykelkorridorerna på Tengdahlsga-

tan och Tegelviksgatan. 

Ludd i torktumlaren kan orsaka brand 

genom att täppa för luftcirkulationen el-
ler isolera värmeelementet som blir 

överhettat. När tumlaren går varm och 
mycket ludd och damm samlas i filter 

och ventilationskanaler kan det till slut 

bli så varmt att det börjar glöda. 

Så här såg det ut i en av våra torktum-

lare. Någon har inte rensat luddfiltret. 
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Men Nu, äntligen något kul att 
se fram emot! 
Om inget oförutsett inträffar så kommer 
vi ha en traditionell föreningsdag 

lördagen den 14/5.  
Alla bjuds på förtäring, vi snyggar till vår 

gård, har en loppis på kajen och 
beställer container som vi kan slänga det 
skräp som vi samlat på oss. 

Men som vanligt så är huvudsyftet att vi 
ska få chansen att lära känna varandra.  

Vi håller alla tummarna att inget 
oförutsett kommer i vägen.  

 
Glada hälsningar Styrelsen       

 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 
Vill du kontakta föreningens Styrelsen: 
E-post: styrelsen@hammarbystrand.org 
              OBS! använd ingen annan mailadress! 

Skriv brev: Lägg i brevlådan vid garageinfarten 
              OBS! anonyma brev behandlas inte! 
Ring: 0706-60 30 59 

 
Glöm inte att skriva ditt 3-siffriga 
lägenhetsnummer vid kontakt med styrelsen 

 

mailto:styrelsen@hammarbystrand.org

